
@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

»دارویار« ، یار بیمار است؟

سوءاستفاده از شرایط سیلاب سوءاستفاده از شرایط سیلاب 
برای ساخت سدبرای ساخت سد

رییس دادگستری زرند:

برخورد جدی در انتظار 
متعرضان به حریم 

رودخانه هاست

۳۳ درصد 
پروازهای خرداد ماه 

تاخیر داشتند
بیشترین تاخیر برای ایران ایر

بـر اسـاس آمـار رسـمی طـی خردادمـاه امسـال 
شـرکت های هواپیمایی بـا متوسـط تاخیـر ۱۰۰ دقیقه 
پروازهـای داخلـی را انجـام داده انـد و بیشـترین تاخیر 
بـا ۱۳۸ دقیقـه مربـوط بـه ایران ایـر اسـت. بـه گـزارش 
خبرنـگار اقتصـادی خبرگـزاری تسـنیم، بر اسـاس آمار 
رسـمی شـرکت فرودگاههـا و ناوبـری هوایی ایـران طی 
خردادمـاه امسـال ۱9 ایرلایـن داخلـی ۱۳ هـزار و 9۳۱ 
پـرواز را انجـام داده انـد کـه از ایـن تعـداد 466۳ پرواز، 
پروازهـای تاخیـردار ۳۰ دقیقـه و بیشـتر بـوده اسـت. 
به عبارت دیگـر ۳۳ درصـد پروازهـای آخرین مـاه بهار 
شـرکت های هواپیمایـی بـا تاخیـر انجـام شـده اسـت.  
دربیـن ایرلاین هـا، هواپیمایـی آتـا ایـر بـا 59 درصـد 

بیشـتر تاخیر را به خـود اختصاص داده اسـت.

طی چند هفته اخیر کمبود برخی داروها در شهر 
کرمان مشــهود اســت؛ موضوعی که مسئولان 
نیــز آن را تایید می کنند و می گویند مشــکل در 
دیگر مناطق کشور نیز وجود داشــته، بخشی از 
آن حل شده است و مابقی هم طی روزهای آتی 

برطرف می شود.
صرفنظر از نــوع داروهایی که با کمبــود مواجه 
بوده اند یا هســتند، آنطور که نتیجه بررســی ها 
نشــان می دهد در مقطعی که فرآیند اختصاص 

ارز برای دارو درحــال تصمیم گیری بود و دولت 
نیز قصد داشــت اجازه افزایش قیمــت دارو را 
صادر کند، متاثر از این فضــا بازار از حیث تامین 
و عرضــه دارو در کرمان مانند برخــی دیگر نقاط 

کشور درگیر تلاطم هایی شد.
براسـاس آنچه که ایرنا به ان اشاره کرده است در 
مـاه گذشـته در یک بـازه زمانـی مشـخص، خرید 
داروخانه هـای کرمان از شـرکت های پخش دارو 
بـه میـزان بسـیار زیـادی افزایـش یافته بـود تا به 

زعم خویش بتوانند داروهای بیشـتری را قبل از 
افزایش قیمت تهیه و انبار کننـد. یکی از فعالان 
بخش توزیـع دارو در شـهر کرمان معتقد اسـت، 
در آن مقطع درخواسـت برای خرید دارو توسـط 
داروخانه هـا آنقـدر زیـاد بود کـه قابل مقایسـه با 
رونـد عـادی نیسـت؛ البتـه شـرکت های پخـش 
نیـز در مقطعـی و بـه دنبـال ایـن شـرایط، دیگـر 
فـروش دارو را متوقـف کردنـد تا وقتی کـه اجازه 

افزایـش قیمـت پیـدا کردند.

۲۹هزار دندان پزشک
 برای ۸۰میلیون ایرانی

مدیرکل فرهنگ  وارشاد اسلامی استان کرمان:

 از صدور مجوز فوری در 
برپایی کنسرت  پرهیز شود

سپاه کرمان بیش از۴۰۰ 
منزل را از گِل  ولای سیل 

 پاک سازی کرد

با وجود سرانه پایین دندان پزشک در کشور ظرفیت پذیرش 
دانشجوی دندان  پزشکی کاهش ۲۵درصدی داشت

مدیـر کل فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی اسـتان کرمـان بـر لـزوم 
برنامه ریـزی مـدون و دقیـق بـرای برپایـی کنسـرت  تاکیـد کـرد 
و گفـت: بایـد از صـدور مجوزهـای فـوری در برگـزاری کنسـرت  
پرهیـز شـود.  محسـن روحـی در جلسـه شـورای رسـیدگی و 
نظارت بر انتشـار و اجرای آثار موسـیقایی اسـتان کرمـان افزود: 
بایـد ضعف هـای ایـن حـوزه مشـخص شـود و بـا کار کارشناسـی 

پیـش رفـت.

فرمانده سـپاه ثارالله کرمان گفت: ۲۱5 گروه جهـادی در قالب بیش 
از هـزار و 6۰۰ نفـر بـرای پیشـگیری از خسـارت ها و نیـز امدادرسـانی 
بـه سـیل زدگان مناطـق مختلف ایـن اسـتان اعزام شـدند کـه در این 
راسـتا بیش از 4۰۰ منزل از گل و لای سـیلابی پاکسـازی شـد. سردار 
محمدعلـی نظـری در جریـان بازدیـد از منطقـه سـیل زده شـهرک 
فرهنگیـان رفسـنجان افزود: سـپاه بـا وقوع سـیل و خسـارت وارده 

بـه معابـر و منـازل مسـکونی وارد میـدان شـد تـا بـا کمـک 
گروه هـای جهـادی و مردمـی بـه مـردم امدادرسـانی کنـد.

امام جمعه کرمان: 

جبران هرچه 
سریعتر خسارات 

سیل در این استان 
ضروری است

دادگسـتری  رییـس 
زرنـد  شهرسـتان 

ضمـن تاکیـد بـر برخـورد بـا افـرادی کـه 
اقدام به سـاخت و سـازهای غیرمجـاز در 
بسـتر رودخانه هـا کرده انـد گفت:سـیل 
محصـول عملکـرد نسـنجیده و تعـرض 
برخـی افـراد سـودجو بـه محیـط زیسـت 

اسـت.  طبیعـی 
ابوالفضـل فرحبخـش در حاشـیه بازدیـد 
از مناطـق سـیل زده شهرسـتان زرنـد کـه 
بـا حضـور سرپرسـت دادسـرای عمومـی 
و جمعـی از مسـئولان شهرسـتان زرنـد 
برگـزار شـد ،اظهـار داشـت:ضرورت دارد 
مسـئولان ذی ربـط در کوتاه تریـن زمـان 
ممکـن نسـبت بـه سـاماندهی وضعیـت 

آسـیب دیدگان از سـیل اقـدام کننـد. 

صفحه 4 را 
بخوانيد

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی 
 جیرفت خبر داد

تخصیص ۴۵۰ 
میلیارد تومان برای 

تکمیل مراکز درمانی 
جنوب کرمان

سرپرست
دانشـگاه علوم 

پزشـکی جیرفـت راه انـدازی بیمارسـتان 
عنبرآبـاد را نیـاز مـردم و کمـک بـرای 
افزایـش تخـت در حـوزه بهداشـت و 
درمـان دانسـت و گفـت: خوشـبختانه 
گام مهمـی در تسـریع رونـد تکمیـل این 
بیمارسـتان ها برداشـته شـد و بیـش 
از 45۰ میلیـارد تومـان در ایـن زمینـه 

تخصیـص داده می شـود.
 علی اصغـر خیرخـواه در جلسـه هیئـت 
رئیسـه دانشـگاه اظهارکـرد: مصوباتـی 
کـه تاکنـون بـرای سـفر رئیـس جمهـور 
در حـوزه بهداشـت و درمـان جنـوب 
کرمـان مصـوب شـده،بی نظیـر اسـت، 
دولـت نـگاه ویـژه ای بـه حـوزه جنـوب 
کرمـان در راسـتای عدالت سـلامت دارد 
و دسـتاوردهای قابـل توجهـی در بخـش 

توسـعه فضاهـای درمانـی داریـم.

صفحه 2 را 
بخوانيد
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه  مــرداد   15 شــنبه        1290 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شماره 1401/009/م.ع

آگهی مناقصه عمومی  

شرکت پاریز پیشرو صنعت توسعه در نظر دارد" بیمه اموال و دارائی ها-بیمه حوادث و مسئولیت"  خود را از طریق برگزاری 
مناقصه عمومی در  بین شعب سطح استان کرمان واگذار نماید. 

 www.parizpishro.ir نحوه دریافت اسناد: کلیه متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه به آدرس الکترونیکی
مراجعه و اسناد مذکور را از قسمت مناقصه و مزایده دانلود نمایند.

* میزان تضمین شرکت در مناقصه : 300/000/000 ) سیصد میلیون ریال(در قالب چک تضمینی بانکی/ ضمانت نامه بانکی 
معتبر/ واریز وجه نقد به شماره حساب 10/3309211/1 بانک رسالت به نام شرکت پاریز پیشرو صنعت توسعه.

تذکر مهم: صدور ضمانت نامه می باید فقط با عنوان ضمانت نامه شرکت در مناقصه باشد. صدور ضمانتنامه با عنوان شرکت 
در فرآیند ارجاع کار مورد قبول نمی باشد.

* محل تحویل پاکات : استان کرمان – شهرستان سیرجان-بلوار پیروزی، پلاک 31،ساختمان اداری شرکت پاریز پیشرو، 
کد پستی: 7816947838 - تلفن تماس: 41424328-034-دبیر خانه-آقای اسدی

* این  شرکت در قبول یا رد کلیه یا هر یک از پیشنهادات به تنهایی بدون احتیاج به ذکر دلیل مختار می باشد.
*  مدت اعتبار قیمت پیشنهادی سه ماه از تاریخ گشایش پاکت ها می باشد.

*  هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
*   متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر و  با شماره 09137646112 آقای آرمان اسکندری تماس حاصل 

نمایند.
* جهت کسب اطلاعات درخصوص مناقصه با شماره  41424382- 034 ) آقای هاشمی پور( تماس حاصل نمایید.

ساعتتاریخ شرح ردیف

1401/05/2612:00آخرین مهلت تحویل پاکات 1

توضیحات :

امور حقوقی و قراردادهای شرکت پاریز پیشرو صنعت توسعه

روابط عمومی شرکت سنگ آهن گوهر زمین

یک کارشناس حوزه آب گفت: سیلاب های این چنینی دوباره برای کسانی که دنبال ساخت وساز 
هستند این فرصت را ایجاد می کند که ایجاد سد مخزنی را مطرح کنند، اما واقعیت این است که 

باتوجه به شرایط طبیعی که کشور ما دارد ساخت سد جواب نمی دهد.

معاون دارو و غذای دانشگاه علوم پزشکی کرمان ادامه داد: بیماران در صورت نیاز به دارو باید به پزشک 
مراجعه و در نسخه درمانی الکترونیکی شان دارو ثبت شود تا از مزایای اجرای طرح دارویار  برخوردار  باشند
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شنبه  15  مرداد ماه 1401

۸۵ نانوایی جيرفت
 اخطاربهداشتی دریافت کردند

رییس مرکز بهداشت جیرفت از اخطار یا ارائه کارت زرد به 85 واحد 
نانوایی این شهرستان در زمینه رعایت نکردن موارد بهداشتی خبر 
داد و گفت: همچنین 1۷ نانوایی جیرفت بــه تعزیرات حکومتی 
معرفی شدند. فرزانه برخوری روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا از اجرای طرح ضربتی بازدید از نانوایی های این شهرستان خبر 
داد و افزود: این طرح از هفته گذشــته آغاز شــده و امروز به پایان 

رسیده است.
او از بازدید 148 نانوایی جیرفت توسط واحد بهداشت محیط مرکز 
بهداشت خبر داد و اظهار داشت: این تعداد بازدید در طرح ضربتی 

بازدید از نانوایی های این شهرستان انجام شده است.
پلمپ سه نانوایی در طرح ضربتی

 بازدید از نانوایی ها در جيرفت 
رییس مرکز بهداشت جیرفت از پلمب سه نانوایی در این شهرستان 
به دلیل رعایت نکردن مسایل بهداشتی خبر داد. او ادامه داد: این 
واحدهای متخلف در طرح ضربتــی بازدید از نانوایی های جیرفت 
اعمال قانون شدند. برخوری بر لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی 
در نانوایی ها به عنوان یکــی از مراکز پرتردد خریــد روزانه مردم 
تاکید کرد و گفت: یکی از اهداف مهم مرکز بهداشت، سلامت نان 
و غذای همشهریان است. او به شیوع ویروس کرونا در جامعه اشاره 
و تصریح کرد: گروهای آسیب پذیر بیشتر در معرض خطر ابتلا به 
بیماری کرونا تا حد امکان نسبت به خرید نان اقدام نکنند. برخوری 
ادامه داد: افراد دارای بیماری زمینه ای مانند سرطان، فشارخون، 
دیابت و بیماری های قلبی تنفسی بیشتر در مقابله با ویروس کرونا  
باید پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند. رییس مرکز بهداشت 
شهرستان جیرفت خواستار مشارکت بیشتر مردم در زمینه دریافت 
واکسن کرونا شد و گفت: همه مردم مراحل واکسیناسیون را تکمیل 
کنند و افرادی که ۶ ماه از دریافت نوبت سوم واکسن آن ها گذشته 

واکسن یادآور را تزریق کنند.

خرید گندم در کرمان
 4۰ درصد افزایش یافت

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی کرمان گفت: امسال 1۶۶ هزار تن گندم 
از کشاورزان گندم کار این استان در قالب 2۶ هزار محموله به صورت 
تضمینی خریداری شده که نسبت به سال گذشته 40 درصد افزایش 
داشته است. داریوش ماهری با بیان اینکه 120 هزار تن از گندم خریداری 
شده در کرمان مربوط به تهیه آرد خبازی و مابقی گندم دروم ویژه صنف 
و صنعت است افزود: نیاز گندم سالانه کرمان 2 برابر این مقدار است که 

از خارج از این استان تامین می شود.
پرداخت بيش از ۹۸ درصد از مطالبات گندم کاران کرمان

او اظهار داشت: میزان خرید گندم در کرمان به ارزش 19 هزار و 1۶2 
میلیارد و ۳8۳ میلیون ریال بوده که از این مقدار 18 هزار و 925 میلیارد 
و 82۶ میلیون ریال تــا 11 تیرماه پرداخت شــده و 98.۷۶ درصد از 
گندم کاران کرمانی پولشان را دریافت کرده اند.  مدیرکل غله و خدمات 
بازرگانی کرمان تصریح کرد: همچنین امسال 85۷ تن کلزا در قالب 291 
محموله به ارزش 12۶ میلیارد و 8۳1 میلیون ریال از کشاورزان این 
استان خریداری شد که بیش از 98 درصد مطالبات این بخش پرداخت 
شده است. او با اشاره به تامین و ذخیره سازی مناسب کالاهای اساسی در 
کرمان بیان کرد: از ابتدای امسال کالاهای اساسی به وفور در این استان 

تامین و توزیع شده و تاکنون هیچ مشکلی در این زمینه نداشته ایم.
شکر و برنج مورد نياز محرم در کرمان

 با قيمت سال قبل توزیع شد
ماهری بیان کرد: برای ایام محرم امسال نیز طبق برنامه ریزی قبلی شکر و 
برنج با قیمت های مصوب سال قبل بین عوامل توزیع که کد اقتصادی از 

سازمان صنعت، معدن و تجارت دارند، توزیع شده است.
اتصال بيش از ۹۹ درصد از نانوایی های

 کرمان به کارتخوان های جدید
او تاکید کرد: توزیع آرد یارانه ای نیز بین نانوایان دولتی همچنان ادامه 
دارد و بیش از 99 درصد از نانوایی های یارانه ای استان کرمان به دستگاه 

کارتخوان جدید مجهز شده اند.

طی چند هفته اخیـر کمبود برخی داروها در شـهر 
کرمان مشـهود اسـت؛ موضوعی که مسـئولان نیز 
آن را تاییـد می کننـد و می گویند مشـکل در دیگر 
مناطق کشـور نیز وجود داشـته، بخشـی از آن حل 
شـده اسـت و مابقی هم طی روزهای آتـی برطرف 

می شـود.
صرفنظـر از نـوع داروهایـی کـه بـا کمبـود مواجه 
بوده انـد یـا هسـتند، آنطـور کـه نتیجه بررسـی ها 
نشـان می دهـد در مقطعی کـه فرآینـد اختصاص 
ارز بـرای دارو درحـال تصمیم گیـری بـود و دولـت 
نیـز قصـد داشـت اجـازه افزایـش قیمـت دارو را 
صادر کنـد، متاثـر از ایـن فضا بـازار از حیـث تامین 
و عرضـه دارو در کرمـان ماننـد برخـی دیگـر نقاط 
کشـور درگیـر تلاطم هایـی شـد. براسـاس آنچـه 
که ایرنـا بـه ان اشـاره کـرده اسـت در ماه گذشـته 
در یک بـازه زمانی مشـخص، خریـد داروخانه های 
کرمان از شـرکت های پخـش دارو به میزان بسـیار 
زیادی افزایش یافته بـود تا به زعـم خویش بتوانند 
داروهـای بیشـتری را قبـل از افزایـش قیمت تهیه 
و انبـار کنند. یکـی از فعالان بخـش توزیـع دارو در 
شهر کرمان معتقد اسـت، در آن مقطع درخواست 
بـرای خریـد دارو توسـط داروخانه هـا آنقـدر زیـاد 
بـود که قابل مقایسـه بـا روند عـادی نیسـت؛ البته 
شـرکت های پخش نیـز در مقطعی و به دنبـال این 
شـرایط، دیگر فروش دارو را متوقـف کردند تا وقتی 

کـه اجـازه افزایش قیمـت پیـدا کردند.
نکته دیگـر که به آن اشـاره می شـود، کمبـود مواد 
اولیه سـاخت دارو یـا گرانی آنهاسـت که می گویند 
روی فرآینـد تولیـد دارو تاثیرگـذار بوده اسـت. اما 
نکته مهـم درباره کمبـود آنتی بیوتیک هاسـت که 
دسـت اندرکاران می گوینـد برخی از اقـلام دارویی 
این حـوزه از چند ماه گذشـته در کرمـان با کمبود 
مواجه بوده و اینـک نیز ایـن وضعیت تـداوم دارد و 
دربـاره درباره علـت آن نیز مسـائل مختلفـی بیان 
می شـود. برخـی فعـالان ایـن عرصـه مـی گویند 
جلوگیـری از واردات برخـی داروهـای تولید داخل 
نیز بی تاثیـر نبوده اسـت؛ برفـرض وقتی یـک نوع 
دارو وارد نشـود و نـوع تولید داخـل آن نیز متقاضی 

نداشـته باشـد، این کمبود مشـهودتر می شـود.
کمبود دارو محسوس است

یکی از افراد شـاغل در داروخانه ای در سـطح شـهر 
کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه آنتی بیوتیک هـا کـه 
داروهـای عـادی هسـتند و بعضا بـرای مـواردی از 
کرونا هم کاربـرد دارند نیـز دچار کمبود هسـتیم، 
افزود: کمبـود آنتـی بیوتیک هـا البته به چنـد ماه 

پیـش برمی گـردد.
مسـئول فنی ایـن داروخانه بـه کمبود موجـود در 
داروهای پوکی اسـتخوان و بیماری قلبـی و عروقی 
نیز اشـاره کـرد و افـزود: البتـه وضعیت ایـن داروها 
نسـبت به قبل خیلـی بهتر شـده و چند مـاه پیش 

کمبودها شـدیدتر بود. 
او بـا بیـان اینکـه داروهای تنفسـی مانند اسـپری 
»سـرتاید« هـم مدتی کمیـاب بـود اظهارداشـت: 
نمونه های خارجی این داروها  بسـیار گران شـده  و 
نمونه هـای ایرانی فقط موجود اسـت که اسـتقبال 
مـردم از ایـن نمونه هـای ایرانی هـم زیاد نیسـت.

متصـدی داروخانـه دیگـری در خیابـان ابن سـینا 
اظهارداشـت: داروهـای تنفسـی خارجـی کمبود 

بیشـتر است.
تایيد کمبود و نوید مسئولان

معـاون دارو و غذای دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان 
کمبود این روزهـای برخی داروهـا را تایید می کند 
و معتقد اسـت که این موضوع مقطعی اسـت و طی 

یکی دو هفتـه آینده رفع می شـود.
علـی اسـدی پوریکی از ایـن علت های این مشـکل 
را در واردات مـواد اولیـه داروها می دانـد و می گوید: 
مشـکلات در تولیـد دارو کمتر شـده و ظـرف چند 

هفته آینـده کمبـود برطرف می شـود.
معـاون دارو و غذای دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان 
متناسـب نبـودن داروی توزیعی بـا جمعیت هدف  
را از دیگـر مهمترین علت هـای کمبـود دارو عنوان 
کرد و گفت: اختصاص دارو براسـاس شـاخصه های 
مختلفی صورت می گیرد که یکـی از آنها جمعیت 

ست. ا
بـه گفتـه او، البتـه مولفه هـای دیگـری هـم وجود 
دارد مثل تعداد پزشـکان که مثلا کرمان به نسـبت 
سیستان و بلوچسـتان تعداد پزشک بیشـتر دارد و 
تعداد افراد بیشتری از اسـتان های دیگری به اینجا 

می آیند و نیاز بیشـتری بـه دارو خواهـد بود.
او ادامـه می دهـد: مثلا تهران نسـبت به جمعیتش 
سـهمیه دارویـی بیشـتری نیـز دارد چـون از 
شهرسـتان ها و اسـتان های مختلـف به آنجـا برای 

درمـان می رونـد.
دارویار طرحی برای جبران و فرهنگ سازی

صرفنظر از برخـی تلاطم ها در نظام تولیـد، واردات 
و عرضـه دارو، با توجـه به اجـرای طرح هـای کلان 
دربـاره تغییـر قیمـت دارو کـه مقـرر شـده ایـن 
تغییر قیمـت هزینـه ای مضـاف  بـر دوش بیماران 
و شـهروندان نگـذارد ، دولـت طرحـی را راه اندازی 
کرده موسـوم به دارویار که براسـاس آن می خواهد 

بسـیاری از مشـکلات موجـود را مدیریـت کند.
مبنای طرح بر این اسـاس اسـت که ضمن منطقی 
و متعادل شـدن مصـرف دارو، هزینه هـای افزایش 
قیمـت دارو بـه بیمـار تحمیـل نشـود؛ البتـه ایـن 
وضعیت الزاماتـی دارد و حتمـا باید پزشـک دارو را 
نسـخه کند و بیمار طبق فرآیندی مشـخص برای 

تهیـه دارو اقـدام نماید.
در طـرح دارویـار تمامـی داروهـای تولیـد 
داخـل)1۶00 قلـم کُـد ژنریـک دارو( مشـمول 
اصلاح سیاسـت های ارزی قـرار خواهـد گرفت که 
افزایش قیمـت 1400 کُـد ژنریک توسـط بیمه ها 
پوشـش داده می شـود و نـرخ 200 قلـم دیگر هیچ 
تغییـری نخواهد داشـت. بـر ایـن اسـاس افزایش 
قیمت ۳۶۶ قلم داروی ضروری و پرُمصرف بیماران 
و 119 قلـم دارو که تاکنون زیرپوشـش بیمه نبوده 
اسـت نیـز در قالـب ایـن طـرح با نسـخه پزشـک 
تحت پوشـش بیمـه قـرار مـی گیـرد. بنا بـر اعلام 
متولیـان وزارت بهداشـت، طـرح دارویـار باهـدف 
جبـران افزایش قیمت های ناشـی از سیاسـت های 
ارزی در داروهـای تولیـد داخل و بـه منظور کاهش 
هزینه هـای پرداختـی از سـوی بیمـاران و افزایش 
تعداد داروهای تحت پوشـش بیمه اجرایی شـده تا 
ضمن توزیع عادلانـه یارانه دارو بـرای همه دهک ها 
وضعیت برابری ایجاد کند. در ایـن طرح برای بیمه 
مردم هم فکر شـده و از افراد فاقد بیمه خواسـته اند 
بـا نام نویسـی در سـامانه بیمه سـلامت بـه صورت 
رایگان تحت پوشـش بیمه قـرار گیرنـد و از مزایای 

طـرح دارویـار برخوردار باشـند. 
اگرچه برخـی انتقادهـا دربـاره اینکه چرا آشـنایی 
مـردم بـا این طـرح آنچنـان که باید باشـد نیسـت 
مـی شـود امـا آنطور کـه گـزارش مـی شـود طرح 
دارویـار از 2۳ تیرماه در کشـور آغاز شـده اسـت. در 
همین زمینـه معـاون دارو و غـذای دانشـگاه علوم 
پزشـکی کرمـان می گویـد: اجـرای طـرح دارویـار 
راه حلی برای جبران کمبود و نبـود داروها و افزایش 
قیمت هاسـت. اسـدی پور بـا بیـان اینکـه طـرح 
دارویار همزمان با سراسـر کشـور 2۳ تیر در کرمان 
اجرایی شده و همه داروخانه های سـطح  استان  در 
اجرای آن همکاری کامـل کرده اند افـزود: با اجرای 
طـرح دارویـار قـرار بر این اسـت که کسـانی کـه از 
روی دفترچـه بیمه نسـخه دارویی خـود را دریافت 
می کنند به هیـچ وجه قیمت داروهایشـان افزایش 
پیدا نکنـد. او توضیـح داد: در اجـرای طـرح دارویار 
اگر مـردم افزایـش قیمتـی در داروهای خودشـان 
مشـاهده کردند به موضوع رسیدگی می شـود و در 

خدمـت مردم هسـتیم.

معـاون دارو و غذای دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان 
ادامـه داد: بیمـاران در صـورت نیـاز بـه دارو باید به 
پزشک مراجعه و در نسخه درمانی الکترونیکی شان 
دارو ثبت شـود تـا از مزایـای اجـرای طـرح دارویار 

برخوردار باشـند. 
او ادامـه داد: کسـانی کـه بیمه نیسـتند هـم  برای 
بهره منـدی از مزایای طرح دارویـار می توانند با یک 
تلفن به بیمه سـلامت بیمه شـوند و در این صورت 
قیمت داروها نه تنها گران تر نشـده بلکـه درصدی 
از مـوارد ارزان تر هم شـده اسـت زیرا قبـلا بعضی از 
داروها  تحت پوشـش بیمه نبودند و در طرح دارویار 

این اقلام هـم تحت پوشـش بیمه درآمـده اند.
دارویار طرحی برای ممانعت از قاچاق و کمبود دارو

به گفته کارشناسـان عـلاوه بر هدف اصلـی اجرای 
طرح دارویار که جلوگیـری از افزایش قیمت دارو در 
نتیجه اصلاح سیاسـت های ارزی اسـت به کاهش 
قاچـاق دارو هم کمـک می کنـد. در واقع مـی توان 
گفـت کـه بـا اجـرای طـرح دارویـار تخصیـص ارز 
ترجیحی بـه دارو اصلاح و قاچاق معکـوس دارو کم 
می شـود که این مهم  در نـگاه اول خیلـی از کمبود 
داروها را جبران می کند. رئیس سـازمان غـذا و دارو 
کشـور هم دربـاره با ایـن موضـوع گفته اسـت: ۳0 
درصد کمبودهـای دارویی بـا اجرای طـرح  دارویار 

رفـع می شـود.
معـاون دارو و غذای دانشـگاه علوم پزشـکی کرمان 
می گوید: وقتی که قیمت دارو ارزان باشـد بسیاری 
از داروهـا به خارج از کشـور قاچاق می شـود به طور 
مثال در بـازار دارویی پاکسـتان، افغانسـتان، عراق، 
ترکیـه و برخـی کشـورهای جنـوب خلیج فـارس 
داروهـای ایرانـی زیـادی را مـی بینیـم اما بـا طرح 
دارویار قیمـت داروها بـرای قاچاق بالاتر مـی رود و 

بـرای قاچاقچیـان صـرف نمی کند.
طرح دارویار و کمک به بيماران خاص

مدیـر عامـل موسسـه خیریـه ثامـن الحجـج )ع( 
مرکز درمانی بیماران خاص اسـتان کرمـان درباره 
وضعیـت داروهـای بیماران خـاص می گویـد: یک 
مدت کمبـود در داروهای بیماران خاص در اسـتان 
داشـتیم که این موضـوع برطـرف شـده و در بحث 
داروهای بیماران تالاسـمی و بیماران ام.اس مشکل 
آنچنانـی وجود نـدارد. علـی شمسـی نیا می گوید: 
طـرح دارویـار بـرای بیمـاران خـاص دارای مزیت 
است و قول مسـاعد داده شـده که فرانشیز )مبلغی 
از خسـارت کـه بیمه گـر پرداخـت نمی کنـد( این  
دارو  را هم خـود دولت پرداخت کند کـه بیماران با 

مشـکلات دیگری مواجه نشـوند.

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان 
گفت: ســامانه یکپارچه 124 را تعریف کردیم که 
کارشناسانی برای پاسخگویی در این سامانه حضور 
دارند و ناظر به حوزه کالاهای اساســی، آرد و نان و 
میوه و تره بار است و مکانیزم عملکرد به این شکل 
است که افرادی که شــکایت دارند، با این سامانه 

تماس گرفته و شکایت را ثبت می کنند.
رحمان جلالــی درباره اجرای طــرح اصلاح نظام 
یارانه ها در اســتان کرمان اظهار کرد: از زمانی که 
رئیس جمهور این شــهامت را در اجرای جراحی 
اقتصادی و مردمی ســازی یارانه ها انجام داد، یک 
آرایش قرارگاهی در استان کرمان به خود گرفتیم تا 

طرح را اجرا و به خوبی نظارت کنیم.
او با اشــاره به اینکه چهار میز اصلــی در قرارگاه 
دیده شده است، افزود: یک میز رصد می باشد که 
متولیانی برای آن در نظر گرفته شد و دستگاه های 
انتظامی، شورای تامین و ... روزانه اطلاعات دقیقی 
از وضعیت بازار، میزان ذخایر کالاهای اساسی در 
انبارها، مشمولین دریافت کالاها و شناسایي نقاط 

بحران خیز را به ما ارائــه می دهند. جلالی تصریح 
کرد: در مجموعه هــای متولی مثل صمت و جهاد 
کشاورزی چنین کاری دنبال و وضعیت هفت کالای 

استراتژیک روزانه گزارش داده می شود.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان 
بیان کرد: در حوزه طــرح و عملیات یک ابتکار در 
استان رقم زدیم، اینکه روزهای نخست به صورت 
روزانه کارگروه اقدام مشترک، تنظیم بازار و آرد و 
نان و غله را با هم تلفیق کرده و هر روز جلســات با 
حضور فرمانداران برگزار می شد و نقشه راهی که 
باید پیگیری می کردیم بــا یکدیگر تنظیم و کار را 

جلو می بردیم.
او اظهار کرد: در حوزه رسانه ای و تبیینی دو ظرفیت 
کلان در استان داشتیم که ناظر به این حوزه باید 
فعال می کردیم؛ یکی کمیته عملیات روانی ذیل 
جامعه اطلاعاتی بود که فعال کرده و دیگری بحث 
شورای اطلاع رسانی بود که زیرمجموعه استانداری 
تعریف می شد و پیوست و بسته رسانه ای دقیقی را 
برای اقناع مردم و اطلاع رسانی طرح آماده کردیم که 

کار ویژه ای شد و به صورت جدی پیگیری کرده و 
توانستیم با این اقدامات آرامشی را در تامین و توزیع 

کالاهای اساسی در بازار ایجاد کنیم.
جلالی افزود: بیشترین شــکایتی که مردم دارند، 
گلایه از حوزه نظارت هاســت؛ مردم می گویند در 
بازار یک کالا در نقاط مختلف، قیمت های متفاوت 
دارد لذا سه نوع نظارت را در حوزه نظارت میدانی، 
سامانه ای و میز رصد دستگاه های اطلاعاتی دیدیم.

جلالی با بیان اینکه 12۳ هزار واحد صنفی در استان 
کرمان داریم که اگر کل کارکنان دولت را به میدان 
می آوردیم، نمی توانستیم نظارت کنیم لذا به مدل 
نظارت مردمی رسیدیم و شــعار این شد "نظارت 
برای مردم با مردم"، ادامه داد: سامانه یکپارچه 124 
را تعریف کردیم که کارشناسانی برای پاسخگویی 
در این سامانه حضور دارند و ناظر به حوزه کالاهای 
اساســی، آرد و نان و میوه و تره بار است و مکانیزم 
عملکرد به این شکل است که افرادی که شکایت 
دارند، با این سامانه تماس گرفته و شکایت را ثبت 
می کنند. جلالــی افزود: به عنوان مثال شــکایت 

درباره وزن، قیمت و کیفیت نان را می توانند اعلام 
کنند و کد رهگیری و پیامک به فرد داده می شود و 
برای نخستین بار این شکایت به اتحادیه می رود و به 
نانوا تذکر داده و در صورتی که اصلاح نشود، گزارش 
برای بیش از دو بار ثبت شود، تیم های واکنش سریع 
متشکل از سازمان صمت، جهاد کشاورزی، بسیج 
اصناف و تعزیرات حکومتی وارد عمل شده و شکایت 
را بررسی و اقدام می کنند و نکته این است که باید 

گزارش تخلف باید بیش از دو بار تواتر داشته باشد.
او تصریح کرد: مشــکلی که اکنــون داریم، مردم 
می گویند بازار مشــکل دارد اما با ســامانه ارتباط 
نمی گیرند و مسئله دوم بی اعتمادی از گذشته است 
و می گویند قبلا تماس گرفتیم و کاری انجام نشد 

لذا باعث شده ارتباط گیری با سامانه ضعیف باشد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان 
اظهار کرد: مشکل کشور ما در حوزه مدیریت، سه 
مسئله است که شامل اجرا، پیگیری و نظارت است؛ 
ما نه مشکل ســاختار داریم، نه مشکل قانون و نه 

مشکل امکانات و پول.

»دارویار«، یار بیمار است؟
معاون دارو و غذای دانشگاه علوم پزشکی کرمان ادامه داد: بیماران در صورت نیاز به دارو باید به پزشک مراجعه و در نسخه درمانی الکترونیکی شان 

دارو ثبت شود تا از مزایای اجرای طرح دارویار برخوردار باشند

معاون استاندار کرمان تاکيد کرد:

اعلام گزارش تخلفات بازار به سامانه ۱۲۴ از مردم

رفع آب گرفتگی 
تمام معابر شهری رفسنجان

معاون خدمات شهری شهرداری رفســنجان گفت: در حال حاضر 
آبگرفتگی تمام معابر رفع شده و در حال جمع آوری گِل و لای ناشی از 

سیلاب در معابر هستیم.
محمدعارف پوراسدالهی افزود: با توجه به اعلام قبلی سازمان هواشناسی 
مبنی بر وقوع بارش های جوی، پیش بینی های لازم انجام گرفت و کلیه 
گروه های حوزه خدمات شهری برای رفع مشکل آب گرفتگی در شهر 
رفسنجان بسیج شدند، اما حجم آبگرفتگی و سیلاب خارج از تصور شد 

و همه شهر را فرا گرفت.
او با بیان اینکه بارش اخیر در 50 سال گذشته بی سابقه بوده است، از 
تداوم عملیات بازگشایی معابر در نقاط آسیب دیده از جمله شهرک 
فرهنگیان توسط تجهیزات و ماشین آلات شهرداری خبر داد و بیان کرد: 
با تلاش بی وقفه و شبانه روزی نیرو های شهرداری و تغییر مسیر سیلاب 

در برخی نقاط شهر از خسارت بیشتر به منازل مردم جلوگیری شد.
 پوراسدالهی یادآور شد: تمامی نیرو های خدمات شهری، فضای سبز، 
آتش نشانی، حمل و نقل، ســازمان عمران، شهرداری های مناطق و 
پایگاه بسیج مقداد شهرداری در پی سامانه بارشی و سیلاب و آبگرفتگی 
معابر در هفت روز گذشته در حال خدمت رسانی به مردم محلات سیل 
زده هستند. معاون خدمات شهری شهرداری رفسنجان درباره آخرین 
وضعیت آبگرفتگی و تنظیف معابر رفسنجان از سیلاب اخیر اظهار کرد: 
در حال حاضر آبگرفتگی تمام معابر رفع شده و در حال جمع آوری گِل 
و لای ناشی از سیلاب در معابر شهر هستیم و تنظیف برخی معابر نیز 
آغاز شده است.  پوراسدالهی عنوان کرد: با توجه به گستردگی حجم کار، 
نیرو های کمکی از استان های تهران، خراسان رضوی، هرمزگان، اصفهان، 
قزوین و همچنین نیرو هایی از شهرداری های کرمان، انار و کشکوئیه به 
همراه بسیج، سپاه و ارتش به کمک شهرداری رفسنجان در تنظیف 
معابر و جمع آوری گِل و لای آمده اند. او توضیح داد: پس از جمع آوری 
گِل و لای ناشی از سیلاب، شستشوی همه معابر شهر با خودرو های 
آتش نشانی، تانکر های آبپاش و تانکر های سمپاش توسط نیرو های 
جهادی و مردمی انجام خواهد شد. معاون خدمات شهری شهرداری 
رفسنجان در خصوص وضعیت زیرگذر میدان شهید سلیمانی گفت: 
در حال حاضر بیش از 80 درصد آب درون زیرگذر تخلیه شده و کار به 
صورت مداوم تا تخلیه کامل آن و پس از جمع آوری گّل و لای و سپس 

تنظیف و بازگشایی زیرگذر ادامه دارد.

فرمانده سپاه ثارالله کرمان گفت: 215 گروه جهادی 
در قالب بیش از هزار و ۶00 نفر برای پیشگیری از 
خسارت ها و نیز امدادرسانی به سیل زدگان مناطق 
مختلف این استان اعزام شدند که در این راستا بیش از 400 منزل از 
گل و لای سیلابی پاکسازی شد.  سردار محمدعلی نظری در جریان 
بازدید از منطقه سیل زده شهرک فرهنگیان رفسنجان افزود: سپاه 
با وقوع سیل و خسارت وارده به معابر و منازل مسکونی وارد میدان 
شد تا با کمک گروه های جهادی و مردمی به مردم امدادرسانی کند.

او اظهار داشت: سیلاب در بیشتر نقاط استان کرمان بروز کرد و شدت 
آن در رفسنجان، شهربابک و سیرجان بیشتر بود امّا بیشترین حجم 
سیلاب در شهرستان رفسنجان منجر به آب گرفتگی خانه ها، معابر و 
باغات کشاورزی شد و بیشتر به ساکنان شهرک فرهنگیان این شهر 
خسارت وارد کرد. فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان خاطرنشان کرد: 
آب ناشی از سیل در شهرک فرهنگیان رفسنجان که دارای بیش 
از 120 خانه است تا ارتفاع یک متر و 20 سانتی متر رسیده بود و 
گل ولای به حد زیادی وارد منازل شده بود. سردار نظری ادامه داد: 
امکانات و تجهیزات لازم اعم از 4۶ پمپ کف کش، ۳۷ دستگاه پمپ 
آب، 2۳ دستگاه لجن کش، ۳5 دستگاه بزرگ کارواش بزرگ برای 
شستشو، 49 تانکر برای شستشوی منازل، 12 دستگاه تراکتور، 2 
دستگاه  کمرشکن، ۳1 کامیون و 2 دستگاه بیل مکانیکی و غیره 
برای خدمات دهی به رفسنجان ارسال و بکار گرفته شد. او با اشاره به 
اینکه باغ های کشاورزی رفسنجان نیز دچار سیل زدگی شده و نیاز 
به مراقبت دارند گفت: آمادگی امدادرسانی به کشاورزان رفسنجانی 
در بسیج کشاورزی وجود دارد و می توان با کمک متخصصان و 
کارشناسان جهاد کشاورزی و گروه های جهادی برای پاکسازی 
باغ های پسته رفسنجان که به دلیل جاری شدن سیلاب دچار 
آبگرفتگی و گل و لای  شده اند اقدام کرد. سردار نظری بیان کرد: 
با حضور و امدادرسانی گروه های جهادی از لشکر 41 ثارالله و 
گروه صاعقه ۶5 زمینی تا دو روز آینده شرایط شهرک فرهنگیان 

رفسنجان عادی خواهد شد.

دکتر محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس 
در نشست مشترک مجمع نمایندگان استان کرمان با تشکر از 
برگزاری این نشست قبل از سفر دولت به استان کرمان بیان کرد: 
امیدوارم با حضور  رئیس جمهور و وزرای محترم دولت شاهد بهبود 
شرایط معیشتی و رفاهی مردم باشیم.  او خطاب به رئیس جمهور 
گفت: آنچه مسلم است بحران بی آبی شرایط خاصی  برای کرمان 
و راور ایجاد نموده و لذا اولویت اول ما اتمام اجرای خط انتقال آب 
خلیج فارس به شهرستان کرمان است. پورابراهیمی در ادامه بیان 
کرد: سیل اخیر آسیب های بسیار زیادی به استان کرمان به ویژه در 
شهرستان های رفسنجان، شهربابک و کرمان و راور وارد نموده که 
انتظار داریم با دستور ویژه رئیس جمهور در اسرع وقت بودجه های 
لازم برای حل مشکلات مردم تخصیص یابد. نماینده مردم کرمان و 
راور  در مجلس شورای اسلامی یکی از  مشکلات مهم کنونی استان 
را لغو تفویض اختیارات شورای عالی معادن برای استان  دانست و 
گفت: از رئیس جمهور انتظار داریم این تصمیم غیر کارشناسی 
وزارت صمت  را اصلاح کنند تا مردم مظلوم استان از ظرفیت معادن 
متعلق به خود استفاده نمایند. ضمن آنکه حقوق دولتی قانونی قابل 
پرداخت به استان نیز باید کامل اجرا شود. پورابراهیمی در ادامه 
افزود: مرقد مطهر سردار شهید حاج قاسم سلیمانی نیازمند طرح 
جامعی است که باید با هماهنگی دولت و ارکان نظام در سطح ملی 
و منطقه ای مصوب و اجرایی شود.البته در کنار منابع مالی مردم 
که خودجوش کار می کنند،ردیف بودجه مصوب دولت نیز  نیاز  
دارد که به صورت ویژه در دستور کار دولت باشد. رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس در ادامه از انتخاب استاندار بسیجی و فعال استان 
کرمان و زحمات ایشان در طول ایام اخیر تشکر و قدردانی کرد  و 
بیان داشت امیدوارم دولت محترم با افزایش اختیارات استانداران 

شاهد افزایش کارآمدی مدیریت های استانی  باشند.
او در ادامه افزود: خوشبختانه علی رغم  مشکلات داخلی و  
گرفتاری های تحریمی کشور طرح های مهم اقتصادی استان 
کرمان به ویژه مرکز استان متوقف نشده و  با حمایت دولت 
سیزدهم بیش از 50 هزار میلیارد تومان طرح های اقتصادی شامل 
تولید سلول های خورشیدی، الکترود گرافیتی، لاستیک های فوق 

سنگین و ... آغاز به کار نموده  است.
پورابراهیمی در ادامه گفت: با توجه به شرایط خاص استان کرمان 
انتظار داریم سفر دولت به استان دو روزه باشد تا مسائل استان 

بیشتر  مورد توجه قرار گیرد

با یاد قاســم ابن الحســن )علیه السلام( و 
همزمان با سراسر کشور، دهمین سوگواره 
دانش آموزی “احلی من العسل” با حضور 
نوجوانان عاشورایی در حسینیه ثارالله کرمان 
برگزار شد.  رضا رضایی مدیرکل آموزش و 
پرورش استان کرمان در این مراسم خطاب 
به نوجوانان عاشــورایی گفــت: از خداوند 
می خواهم به برکت این عزاداری و توسل ها، 
بتوانید در مسیر ترویج فرهنگ عاشورا قدم 

بردارید. او افزود: کرمان امروز پایتخت مقاومت جهان اســلام است و جهان شهر مقاومت 
نیازمند زیرساخت ها و امکانات ویژه ای است، همه شما نوجوانان فهیم و با بصیرت در آینده 
سکان هدایت مملکت و استان را بر عهده خواهید داشت و برای اعتلای کرمان سرافراز تلاش 
خواهید کرد.  او با اشاره به پیشینه تاریخی کرمان گفت: کرمان در طول تاریخ مردان و زنان 
بزرگی در دامان خود پرورش داده از جمله میرزا رضای کرمانی که در برابر زور و ظلم ناصرالدین 
شاه ایستاد. مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری 
درخصوص شهید قاسم سلیمانی، افزود: از دیدگاه مقام معظم رهبری )مدظله العالی( “شهید 
سلیمانی هم جگر داشت و هم تدبیر و امروز شهید قاسم سلیمانی برای دشمن خطرناک تر از 
قاسم سلیمانی است”. او تصریح کرد: امروز شاهد هستیم افرادی از ۷5 کشور دنیا برای زیارت 
مرقد شهید سلیمانی به کرمان می آیند و هر کدام از شما نوجوانان عاشورایی هم می توانید 

یک قاسم سلیمانی و افتخارآفرین برای سرزمینتان باشید.
گفتنی است: در پایان مراسم به قید قرعه به 28 دانش آموز حاضر در این سوگواره هزینه سفر 

مشهد مقدس اهدا شد.

بهرام مسلمی مهنی گفت: به مناسبت 
ماه محرم هشتمین ســوگواره عکس 
عاشــورایی جنــوب کرمــان برگزار 

می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
جنوب کرمــان افزود:این ســوگواره 
بــا موضوعــات ســنت ها و آیین های 
عزاداری، جلوه هــای محرم در زندگی 
امــروزی و منظــر شهری،مراســم 

تعزیه،شیر خوارگان حســینی، کودک و محرم،محرم و حجاب، حاشیه مراسم 
عزاداری، عزاداری در حســینیه ها و مســاجد، نماز ظهر عاشورا، شام غریبان و 

محرم عامل کاهش آسیب های اجتماعی برگزار می شود.
او ابراز کرد: هشتمین ســوگواره عکس عاشــورایی جنوب کرمان با همکاری 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان و انجمن عکاسان و فیلم سازان 

اجرا می شود.
مســلمی مهنی اظهار کرد: آثار برتر در قالب نمایشگاهی از تاریخ 1 تا 5 مهرماه 

سال جاری در معرض دید عموم قرار داده می شوند.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی جنوب کرمان بیان کــرد: اختتامیه آیین 

سوگواره 5 مهرماه با تجلیل از آثار برتر برگزار می شود.
او در خاتمــه تاکید کرد:هدف از برگزاری ســوگواره عکس عاشــورایی ترویج 
فرهنگ و هنر عاشــورایی در جامعه، شــناخت بهتر قیام عاشــورا و پیوند بین 
دین و هنر با معرفی و به تصویر کشیدن صحنه های عزاداری در این ایام است.

سرپرست دانشــگاه علوم پزشکی جیرفت 
راه اندازی بیمارستان عنبرآباد را نیاز مردم و 
کمک برای افزایش تخت در حوزه بهداشت و 
درمان دانست و گفت: خوشبختانه گام مهمی 
در تســریع روند تکمیل این بیمارستان ها 
برداشته شد و بیش از 450 میلیارد تومان در 
این زمینه تخصیص داده می شود.  علی اصغر 
خیرخواه در جلســه هیئت رئیسه دانشگاه 
اظهارکرد: مصوباتی که تاکنون برای ســفر 

رئیس جمهور در حوزه بهداشت و درمان جنوب کرمان مصوب شده،بی نظیر است، دولت نگاه 
ویژه ای به حوزه جنوب کرمان در راستای عدالت سلامت دارد و دستاوردهای قابل توجهی در 
بخش توسعه فضاهای درمانی داریم. او افزود:اعتباری برای تاسیسات بیمارستان های جیرفت 

و کهنوج اختصاص می یابد تا گام خوبی در خرید تجهیزات برداشته شود.
خیرخواه در ادامه با اشاره به وضعیت کرونا در جنوب کرمان اظهار کرد موارد مثبت بستری در 
چند روز گذشته تقریبا روند کندی داشته و فوتی هم طی دو هفته گذشته دو مورد داشتیم و 

در هفته جاری تاکنون فوتی نداشتیم.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت با اشاره به وضعیت پوشش واکسیناسیون کرونا در 
منطقه عنوان کرد: تزریق د ز یادآور در استان به 50 هزار مورد رسیده است که با تلاش همکاران 
2۶ هزار دز مربوط به حوزه دانشــگاه علوم پزشکی جیرفت است و با اقدامات انجام شده در 

پوشش واکسیناسیون 5 تا 12 ساله ها جزو دانشگاه های برتر کشور هستیم.
خیرخواه افزود: با تلاش همکاران روزانه بیش از سه هزار دز واکسن کرونا در جنوب کرمان 

تزریق می شود

دهمين سوگواره دانش آموزی

 “احلی من العسل” در کرمان برگزار شد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:

هشتمين سوگواره عکس عاشورایی 
جنوب کرمان برگزار می شود

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت خبر داد
تخصيص 4۵۰ ميليارد تومان برای تکميل 

مراکز درمانی جنوب کرمان

سپاه کرمان بيش از 4۰۰ منزل را 
از گِل  ولای سيل پاک سازی کرد

دکتر پورابراهیمی عنوان کرد

اولویت اتمام اجرای خط 
انتقال آب خليج فارس به 

شهرستان کرمان است

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

یک کارشناس حوزه آب گفت: سیلاب های 
این چنینی دوباره برای کسانی که دنبال ساخت 
و ساز هستند این فرصت را ایجاد می کند که 
ایجاد سد مخزنی را مطرح کنند، اما واقعیت 
این است که باتوجه به شــرایط طبیعی که 
کشور ما دارد ساخت ســد جواب نمی دهد. 
انوش نوری اسفندیاری در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، درباره پیامدهای مثبت و منفی 
سیلاب اخیر در کشور اظهار داشت: کاملا واضح 
اســت که ما حریم لازم را برای گذر سیلاب 
ایجاد نکرده ایم، در نتیجه سیل به مکان های 
تجمع زیستی ما خسارت می زند.  وی با بیان 
اینکه جهت گیری ما نســبت بــه طبیعت و 
محیط زندگی تهاجمی بوده است، افزود: باید 
با رفتارهای طبیعت سازگار شویم، اما شاهدیم 
سیلاب های این چنینی دوباره برای کسانی که 
دنبال ساخت و ساز هستند این فرصت را ایجاد 
می کند که ایجاد سد مخزنی را مطرح کنند، اما 
واقعیت این است که باتوجه به شرایط طبیعی 
که کشور ما دارد ساخت سد جواب نمی دهد. 
باید با منطق درستی نسبت به توسعه مناطق 
زیستی  و استفاده از طبیعت اقدام کنیم، چراکه 
محیط طبیعی به خاطر کم بودن پوشــش 
گیاهی نسبت به این وقایع آسیب پذیر است. این 
کارشناس حوزه آب تصریح کرد: با وقوع سیلاب 
خیلی امکان ذخیره سازی در پشت سدها نداریم 
اما امکان ذخیره سازی برای منابع آب زیرزمینی 
تا حدی وجود دارد، البتــه در موضوع تغذیه 
آب زیرزمینی هم شیوه ذخیره سازی، پوشش 
گیاهی و شکل بیولوژیک منطقه اهمیت دارد، 
ما باید جنگل ها و مراتع را حفظ کنیم و از زوال و 
نابودی خاک جلوگیری کرده و فرسایش خاک 
را که خود عاملی برای خسارت بار شدن سیلاب 
است کم کنیم.  وی تاکید کرد: متاسفانه شکل 
طبیعی مناطق کوهستانی و کمبود پوشش 
گیاهی باعث شده با وقوع سیلاب، آب به سرعت 
از دسترس خارج می شــود و چندان امکان 
ذخیره سازی وجود ندارد، همچنین طرح های 
آبخیزداری در کشــور ما در حدی نیست که 

بتواند در این زمینه موثر باشد.

سهم صادرات غير نفتی 
تنها ۷ درصد

نیمی از صادرات غیرنفتی برای 
پلیمری ها و مواد شیمیایی

صادرات محصــولات صنعتی در فروردین 
امســال، بیش از 242 میلیــون دلار بوده 
که ســهم هفت درصــدی از کل صادرات 
غیرنفتی را به خود اختصاص داده و نیمی 
از محصولات صنعتی صادر شده نیز شامل 
مواد پلیمری و شــیمیایی  بوده اســت. به 
گزارش ایسنا، بر اســاس گزارش عملکرد 
تجارت خارجی یک ماهه سال 1401 که 
از سوی وزارت صمت منتشر شده، مجموع 
صادرات بخش صنعت شــامل محصولات 
پلیمــری، نســاجی و پوشــاک و کفش، 
شیمیایی، ماشین سازی و تجهیزات، لوازم 
خانگی، صنایع برق و الکترونیک، محصولات 
ســلولزی، خودرو و نیروی محرکه، صنایع 
نوین و پیشــرفته و دارو، ســایر تولیدات 
صنعتی در فروردین امسال معادل 255 هزار 

تن به ارزش 242 میلیون دلار بوده است.
از بیــن بخش هــای مختلــف صنعت، 
محصولات پلیمری بیشــترین صادرات را 
داشته اند، به طوری که سهم ۳1.4 درصدی 
از کل ارزش صادرات بخش صنعت را به خود 
اختصاص دادند. بر این اساس در فروردین 
امسال ۶1 هزار تن به ارزش ۷۶ میلیون دلار 
محصولات پلیمری صادر شده که نسبت به 
مدت مشابه سال 1400 به لحاظ ارزشی و 
وزنی به ترتیب 28 و 25 درصد افزایش یافته 
است. محصولات شیمیایی نیز با صادرات 
بیش از 120 هزار تنی به ارزش 5۳ میلیون 
دلار حدود 21.9 درصد از کل ارزش صادرات 
محصولات صنعتی را بــه خود اختصاص 

داده است.

در حالی مسئولان از قیمت رسمی بلیت رفت 
و برگشت پرواز به نجف با نرخ حدود ۶میلیون 
تومانی صحبت می کنند که برخی شرکتهای 
هواپیمایی این بلیت ها را برای ایام تاسوعا و عاشورا 
تا 14میلیون تومان می فروشند. بازار فروش 
چارتری هم علیرغم نظر مسئولان همچنان 

داغ است.
به گزارش تسنیم، با نزدیک شدن به ایام تاسوعا 
و عاشورای حسینی بازار حمل ونقل هوایی کشور 
به واسطه فعالیت برخی چارترکنندگان معروف 
این بخش دچار نا به سامانی شده است. این 
اتفاقات تکراری در حالی روی می دهد که اخیرا 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری از مدیریت و 
ممنوعیت فروش پروازهای چارتری خبر داده بود.

محمد محمدی بخش هفته گذشته در حاشیه 
تجلیل از دست اندرکاران پروازهای حج امسال 
درباره پروازهای چارتری، گفته بود: » پروازهای 
چارتری با ابلاغ سازمان هواپیمایی کشوری 
مدیریت و مسیرها تعیین شده است. منظور ما 
حذف کامل پروازهای چارتری نیست؛ بخشی 
شرکت هایی که الزاما چارتری هستند دیگر اجازه 

پرواز چارتری را ندارند.«
وی ادامه داد: مسیرهای چارتری را محدود 
کرده  و رسما با امضای معاون هوانوردی سازمان 
هواپیمایی کشوری آنرا ابلاغ کرده ایم. بر این 
اساس مشخص شده کدام شرکت ها در کدام 

مسیرها اجازه فروش چارتری بلیت پروازها را 
دارند.

وی درباره پروازهای اربعین نیز گفت: بنا این است 
که در ایام اربعین پروازهای چارتری نداشته باشیم 
و به صورت مستقیم شرکت ها بلیت پروازها را به 

فروش برسانند.
اظهارات رئیس سازمان هواپیمایی کشوری در 
حالی است که رئیس کمیسیون عمران مجلس در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم 
با تاکید بر این که پروازهای چارتری را ممنوع 
کرده ایم، اظهار کرد: برای پروازهای اربعین قیمت 

۶ میلیون تومانی تعیین شده است.
حسن خوشخو افزود: بر این اساس با توجه به 
دستور اکید وزیر راه و شهرسازی مقرر شده 
در بازه زمانی ایام اربعین )یک هفته قبل از روز 
اربعین تا حدود 5 روز بعد از این روز ( علی رغم 
هواپیمایی  شرکت های  است  ممکن  این که 
قراردادهای چارتری داشته باشند، پروازهای 

چارتری ممنوع باشد.
وی توضیح داد: با ایرلاین ها مکاتبه کرده ایم و 
آنها مطلع هستند که در این ایام باید به صورت 

سیستمی پروازهای نجف را به فروش برسانند.
وی یادآور شد: از سوی دیگر ظرفیت بخش 
حمل ونقل هوایی مشخص می شود و در بازه مورد 
اشاره می توانیم این تعداد پرواز با تعداد دقیق 
صندلی پروازی را داشته باشیم. خارج از ظرفیت 

تعیین شده که صنعت نتواند آنرا مدیریت کند نیز 
تاکید نخواهد شد.

معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان 
هواپیمایی کشوری با تاکید بر این که نباید 
درخواست مردم بدون پاسخ بماند در خصوص 
اظهارات رئیس کمیسیون عمران مجلس مبنی بر 
ممنوعیت فروش پروازهای نجف در ایام تاسوعا و 
عاشورای حسینی بیان کرد: وزیر راه و شهرسازی 
فروش چارتری بلیت پروازهای نجف را برای ایام 
اربعین ممنوع کرده و برای چند روز تاسوعا و 

عاشورا صحبتی نشده است.
با این حال در زمان حاضر برخی سایت های فروش 
مجوزدار بلیت پرواز رفت و برگشت تهران و مشهد 
به نجف را برای تاسوعا و عاشورا به ترتیب با قیمت 
1۳.8 میلیون و 14.2 میلیون تومان به فروش 
می رسانند که بیش از 2 برابر قیمت مصوب اعلام 
شده از سوی رئیس کمیسیون عمران مجلس 
و معاون هوانوردی و امور بین الملل سازمان 

هواپیمایی کشوری است.
به نظر می رسد وزارت  راه و شهرسازی و سازمان 
هواپیمایی کشوری که وظیفه نظارت بر اوضاع 
نابسامان بلیت فروشی پروازهای داخلی و خارجی 
را دارند، چندان در این وظیفه و مسئولیت موفق 
نبوده اند و نیاز به یک آسیب شناسی جدی در 
این زمینه از سوی دستگاه های مسئول و ناظر 

وجود دارد.

دبیر انجمن تولیدکنندگان ماءالشعیر گفت: 
این امید وجود دارد که با رایزنی های صورت 
گرفته بین ایران و عراق بتوانیم در ایام اربعین 

بازار نوشیدنی های این کشور را تصاحب کنیم.
حمیدرضا علوی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا، از افزایش 8 تا 10 درصدی  مصرف 
ماءالشعیر نسبت به مدت مشابه سال گذشته خبر 
داد و افزود: شرکت های تولیدکننده برای افزایش 
مصرف در فصل تابستان طرح های تشویقی 
و طرح های فروش خاصی در نظر گرفتند و به 
حداقل سود رضایت داده اند از این رو میزان خرید 

انواع ماءالشعیر افزایش پیدا کرده است.
وی با بیان اینکه شروع سال جاری مصادف با ماه 
رمضان شد، تصریح کرد: ماه رمضان موقعیت 
خاصی برای بازاریابی این کالا ایجاد می کند و 
میزان مصرف نوشیدنی ها و مشقات آن در این 

ماه افزایشی می شود.
این فعال اقتصادی در پاسخ به این پرسش که 
از ابتدای سال جاری شاهد افزایش 20 تا 25  
درصدی نرخ ماءالشعیر و سایر نوشیدنی در بازار 
بودیم آیا این افزایش قیمت تاثیری در میزان 

خرید و مصرف نوشیدنی ها گذاشته است؟ اذعان 
کرد: بدون تردید افزایش قیمت ها بی تاثیر نبوده 
است و شاید بتوان گفت که نوشیدنی ها به نوعی 
از سبد مصرف بسیاری از خانوارها فاصله گرفته  
چراکه اولویت برای مصرف کنندگان خرید 

کالاهای اساسی است.
دبیر انجمن تولیدکنندگان ماءالشعیر با بیان 
اینکه روند صادرات نوشیدنی ها قوتی ندارد، 
خاطر نشان کرد: بعد از شیوع بیماری کرونا 
و بی ثباتی نرخ ارز متاسفانه در صادرات این 
محصولات نتوانستیم اقدامات ویژه ای انجام 
بدهیم؛ در بهترین حالت شاید بتوان گفت 
10 درصد از حجم تولید صادر می شود این در 
حالیست که 400 میلیون تن از تولید مصرف 

داخلی می شود.
به گفته وی؛ این امید وجود دارد که با رایزنی های 
صورت گرفته بین ایران و عراق بتوانیم در ایام 
اربعین بازار نوشیدنی های این کشور را تصاحب 

کنیم.
علوی در پاسخ به این پرسش که برخی از 
کارشناسان بر این باورند که میزان مصرف 

نوشیدنی ها مانند نوشابه از مصرف شیر بیشتر 
شده است آیا این موضوع را تایید می کنید؟ 
گفت: شواهد بازار بر این موضوع صحه می گذارد؛ 
چراکه قیمت یک بطری 1.5 لیتری نوشابه 
حداکثر 1۶ تا 18 هزار تومان است در حالی که 
نرخ یک بطری شیر یک لیتری 28 تا ۳0 هزار 
تومان است پس همین قیمت تاثیر خود را در 

میزان خریدها می گذارد.
وی میانگین قیمت 14 هزار و 500 تا 1۶ 
هزار تومان را برای انواع ماء الشعیرهای در 
بسته بندی های یک لیتری در نظر گرفت و 
افزود: کلیه شرکت های تولیدی با توجه به 
گرفتاری هایی که در بحث تامین مواد اولیه از 
سر گذراندند باز هم در تولید انواع محصولات و 
نوشیدنی ها کوتاهی نکردند و تلاش کردند انواع 
محصولات را در بسته بندی های متفاوت به بازار 

عرضه کنند.
بنا به اظهارات علوی؛ بخش قابل توجهی از مواد 
اولیه تولید ماءالشعیر مانند دانه های مالت، جو، 
رازک، اسانس ها و قوطی آلومینیوم وارداتی 

است.

نوشیدنی ها از سبد مصرف بسیاری از خانوارها فاصله گرفت

گران فروشی ۸ میلیون تومانی بلیت پرواز های نجفمصرف نوشابه از شیر بیشتر شده است
ناظران وزارت راه و سازمان  هواپیمایی کشوری کجا هستند؟

بر اساس آمار رسمی طی خردادماه امسال شرکت های هواپیمایی با 
متوسط تاخیر 100 دقیقه پروازهای داخلی را انجام داده اند و بیشترین 
تاخیر با 1۳8 دقیقه مربوط به ایران ایر است. به گزارش خبرنگار اقتصادی 
خبرگزاری تسنیم، بر اساس آمار رسمی شرکت فرودگاهها و ناوبری 
هوایی ایران طی خردادماه امسال 19 ایرلاین داخلی 1۳ هزار و 9۳1 
پرواز را انجام داده اند که از این تعداد 4۶۶۳ پرواز، پروازهای تاخیردار ۳0 
دقیقه و بیشتر بوده است. به عبارت دیگر ۳۳ درصد پروازهای آخرین ماه 
بهار شرکت های هواپیمایی با تاخیر انجام شده است. دربین ایرلاین ها، 
هواپیمایی آتا ایر با 59 درصد بیشتر تاخیر را به خود اختصاص داده است. 
متوسط تاخیر این شرکت در پروازهای تاخیردار 11۳ دقیقه بوده است. 
در رده بعدی هواپیمایی تابان با 5۶ درصد پروازهای تاخیردار قرار گرفته 
است. هواپیمایی چابهار 49 درصد، کارون ۳9 درصد، آسمان ۳9 درصد 
و سپهران نیز ۳۶ درصد پروازهای خود را با تاخیر انجام داده اند. کمترین 
تاخیر پروازی نیز با 1۳ درصد مربوط به هواپیمایی ماهان است. این 
شرکت در خردادماه 112۷ پرواز را انجام انجام داده از این تعداد 145 پرواز 
تاخیردار بوده است. گرچه هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران )هما( در 
رده 1۳ پروازهای تاخیردار با 4۷9 پرواز قرار دارد، اما این شرکت با 1۳8 
دقیقه در صدر بیشترین متوسط زمان تاخیر پروازهای تاخیردار قرار دارد. 
در مجموع طی خردادماه امسال در نشست و برخاست هواپیماها 8 درصد 
کاهش، در اعزام و پذیرش مسافر ۳۳ درصد و در ارسال و پذیرش بار و 

پست 4۳ درصد رشد نسبت به خرداد 1400 ثبت شده است.
همچنین  طی بهار امسال نسبت به بهار سال گذشته نشست و برخاست 
یک درصد، اعزام و پذیرش مسافر 49 درصد و ارسال و پذیرش بار و پست 
58 درصد افزایش وجود داشته است. طی خرداد ماه متوسط زمان تاخیر 

پروازهای تاخیردار 100 دقیقه بوده است.
به گزارش تسنیم، برخلاف رویه معمول همیشگی شرکت فرودگاهها 
وناوبری هوایی ایران آمار پروازهای عبوری از آسمان کشور را اعلام 

نکرده است.

33 درصد پروازهای خرداد ماه 
تاخير داشتند

بیشترین تاخیر برای ایران ایر

سوءاستفاده از شرایط 
سيلاب برای ساخت سد

پژوهشگران رابطه پایین بودن دستمزد با کاهش حافظه را در طول دوازده 
سال از سال 2004 تا 201۶  بررسی کردند و دریافتند که افراد دارای 
دستمزد کمتر، با افزایش سن سریعتر و به میزان قابل توجهی کاهش 
حافظه را تجربه کردند.  تحقیق جدیدی که دانشکده بهداشت عمومی 
میلمن در دانشگاه کلمبیا انجام داده، رابطه بین پایین بودن دستمزدهای 

کارمندان و بدتر شدن سطح حافظه آنها را اثبات کرده است.
نتایج این تحقیق در مجله اپیدمیولوژی آمریکا منتشر شده و در کنفرانس 
بین المللی انجمن آلزایمر )AAIC( برای ترویج دیدگاههای مختلف ارائه 
شده است. از طرف دیگر خانم کاترینا کزیوس پژوهشگر گروه اپیدمیولوژی 
دانشگاه کلمبیا در این باره گفته است: این ارتباط در نمونه اولیه و پس از آن 
صورت گرفت که شرکت کنندگان در این مطالعه براساس سطح دستمزد 

از سال 1992 میلادی تا سال 2004 میلادی طبقه بندی شدند.

حقوق کمتر ، حافظه را ضعيف می کند

در چند وقـت اخیر مـردم به دلیـل فشـارهای اقتصادی 
توان دریافت خدمات پزشـکی و دندانپزشـکی را از دست 
داده اند و این مسـأله ریشـه در انحصار دارد تا جایی که در 
کشور 80 میلیونی 29 هزار دندانپزشک وجود دارد چون 
مافیای این حوزه مانع از توسـعه مراکز آموزشی حتی در 
مناطـق محرومی شـده اند کـه ایـن روزهـا مردمانش در 

آسـتانه ای آسیب هستند.
سـید جلیل میرمحمدی میبدی، عضو کمیسیون اصل 
نود مجلس شـورای اسـلامی اقدام شـورای عالی انقلاب 
فرهنگـی در افزایـش ظرفیـت تعـداد پذیرفته شـدگان 
دانشـجویان دندانپزشـکی در کشـور را در رفـع کمبـود 
دندانپزشک در کشـور مفید و مؤثر توصیف کرد و در این 
رابطه گفـت: اینکه در کشـور تعداد دندانپزشـکان اندک 
اسـت و به اندازه تقاضا نیسـت، کاملاً ادعـای صحیح و به 
جایی اسـت. علاوه بر اینکه تعداد دندانپزشـک متناسب 
با میـزان تقاضا نیسـت، همین مقـدار دندانپزشـک هم 
به صـورت اصولـی و دقیـق توزیـع نشـده اند. مثـلا اکثر 
دندانپزشـکان ما در مراکز شـهرها و شـهرهای برخوردار 
از رفـاه مشـغول فعالیـت هسـتند و در مناطـق محـروم 
و شـهرهای کوچـک بـه انـدازه دندانپزشـک متخصص 

وجود نـدارد.
وی افـزود: تربیـت دندانپزشـک امـری مهـم و ضـروری 
اسـت امـا بایـد زیرسـاخت های آن در کشـور فراهـم 
شـود و زیرسـاخت هایی که در کشـور نیاز اسـت، بسیار 
متعـدد اسـت. اولین بحثـی که مـا داریـم این اسـت که 
عضو هیئـت علمـی دندانپزشـک متخصـص را بـه طرز 
چشـم گیری افزایش دهیم تا بتوانیم رشـته های متعدد 

دندانپزشـکی را تدریـس کنـد.
نماینـده مـردم تفـت و میبـد در مجلـس خاطرنشـان 
کرد: مضاف بـر تقویت کمـی اعضای هیئـت علمی باید 
کمیت دانشکده های دندانپزشـکی هم در سراسر کشور 
افزایـش پیدا کند تـا امکان دسترسـی به دانشـکده های 
دندانپزشـکی در اقصی نقاط کشور فراهم شـود و عدالت 
آموزشـی از ایـن طریـق رشـد و توسـعه پیـدا کنـد. این 
دانشـکده ها باید دارای به روزترین یونیت هـا و تجهیزات 
مرتبط با دندانپزشـکی باشـند، چون هرچقدر تجهیزات 
پیشـرفته شـوند، کیفیت آموزش هم بهبود پیدا خواهد 

 . د کر
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عضو کمیسـیون اجتماعی در خصوص مشـکلات مردم 
به دلیل کمبود دندانپزشـک در کشـور بیان کرد: در این 
موضوع که کشـور با مشـکل کمبود دندانپزشـک مواجه 

است شـکی وجود ندارد، خرابی و آسـیب دندان ها همان 
گونه که مشـاهده می شـود به عنوان یک بیماری شـایع 
در جامعه وجود دارد که سـلامت روح و روان افراد را تحت 

الشـعاع قرار می دهد.
کیومرث سـرمدی در گفتگو با خبرگزاری مـوج در ادامه 
عنـوان کـرد: کمبـود دندانپزشـک در کشـور نسـبت به 
اسـتانداردهای جهانـی کامـلا مشـهود اسـت، در حـال 
حاضـر 29 هزار دندان پزشـک وجـود دارد کـه  این عدد، 
رقم پایینی بـرای ارائه ی خدمت به افـراد در جامعه وجود 
دارد؛ از طرفـی بالا بودن هزینـه ی خدمـات در این حوزه 

نیز مسـئله ای دیگر اسـت.
وی در ادامـه اشـاره کـرد: یکـی از بهتریـن راه حل هـا 
جهت تسـهیل ارائه ی خدمـات دندان پزشـکی، افزایش 
ظرفیت پذیرش دندان پزشکی اسـت، در صورت افزایش 
ظرفیـت و بالا رفتـن تعـداد دنـدان پزشـک طبیعتا هم 
خدمات رسـانی به مـردم راحت تـر انجام می گیـرد و هم 
رقابـت در ارائـه ی خدمـات افزایـش می یابـد همچنین 
می تـوان تا حـدی کاهش قیمـت خدمـات این حـوزه را 
شاهد بود. سرمدی همچنین متذکر شد: تقویت بیمه ها 
در حوزه ی دندان پزشـکی سـبب کاهش هزینه های آن 
می شـود، در حـال حاضـر بیمه ها تقریبـا در ایـن زمینه 
تعهدی نداشـته و هزینه های این بخش را به دید زیبایی 
نه درمانـی نگاه می کنند در حالی که بیشـترین مشـکل 
در این حوزه درمانی اسـت و بیمه ها باید به مـردم در این 

خصوص کمـک کنند.
وی در خصوص کمبـود دندانپزشـک در مناطق محروم 
بیـان کـرد: موضـوع افزایـش ظرفیـت دندانپزشـک نیز 
هماننـد موضـوع داروخانـه در چند مـاه اخیر اسـت، در 
قوانین مربـوط به تاسـیس داروخانه، افراد برای تاسـیس 
آن  ملزم بـه رعایـت  فاصله های معیـن بـرای اخذ مجوز 
تاسـیس بودنـد، بـا حـذف ایـن قانـون و افزایـش تعداد 
داروخانه هـم ارائـه ی خدمات و هـم دسترسـی آن ها به 
داروخانـه بهتر شـد،در این حوزه نیـز هم  افزایـش تعداد 
دندانپزشکان وهم  وجود مشـوق هایی برای آن ها در این 

مناطـق، قطعـا تاثیر گذار اسـت.
این نماینـده در ادامه ی مطلـب فوق افزود: مشـوق های 
ذکر شـده جهت حل مشـکلات موجود می تواند شـامل 
اخذ مالیات در شـهرهای بـزرگ و معافیت هـای مالیاتی 
در مناطـق محـروم، دادن تسـهیلات ارزان قیمـت و بالا 
بردن حقوق و مزایای و تعرفه ی دندان پزشـکان فعال در 

مناطق محروم و..... باشـد.
سرمدی در پایان متذکر شـد: دولت باید حتما به کنترل 

فاصلـه ی قیمـت خدمـات دندانپزشـکی در بخش های 
خصوصـی و دولتـی توجـه کنـد، افزایـش هزینـه های 
دریافتـی از مردم بـه جز موارد مربـوط به تحریـم و تورم ، 
عملا بدون هیچ حسـاب و کتابی اسـت، قیمـت ها حتی 

از ظرف تحریم و تورمی کشـور بسـیار بالاتر اسـت.
کاهش 2۵ درصدی ظرفيت پذیرش دانشجو

همچنین کارشـناس حـوزه سـلامت در گفتگو بـا موج 
مطرح کرد: کمبود سـرانه دندانپزشـک در کشـور منجر 
به محرومیت بسـیاری از مردم در دسترسـی به خدمات 
پزشـکی و همچنیـن افزایش هزینه هـای خدمـات این 
بخش شـده اسـت. از طرف دیگـر حـدود 24 هـزار نفر از 
مجموع دنـدان پزشـکان کشـور، دارای پروانه صلاحیت 
حرفه ای بـرای اشـتغال در بخش خصوصی هسـتند که 
با توجه بـه هزینه هـای درمان بـالا در بخـش خصوصی، 
بسـیاری از افـراد توانایی مالـی بـرای مراجعه بـه آن ها را 
ندارنـد. در راسـتای چاره جویـی بـرای حل این مسـئله، 
دیدگاه حسـن موسـوی فرد، کارشـناس حوزه سـلامت 

را جویا شـدیم.
موسـوی در ابتدای این گفتگو، مهم ترین مسئله و ریشه 
اصلی کمبـود دندان پزشـک طی سـال های گذشـته را 
محدود نگهداشـتن ظرفیت پذیـرش دانشـجوی دندان 
پزشکی دانسـت و اشـاره کرد که طی سـال های گذشته 
کاهـش 25 درصدی ظرفیت پذیرش دانشـجو را شـاهد 

بوده ایـم.
وی بـا اشـاره بـه یـک راه میانبـر بـرای افزایـش خدمات 
دندانپزشـکی در کشـور گفت: "توسـعه دندان پزشـکان 
تجربـی و کارشناسـان دهان و دنـدان می توانـد به بهبود 

خدمات دندانپزشـکی در کشـور منجر شـود".
موسـوی در این باره توضیح داد: "با توجه به اینکه بخشی 
از حوزه دندانپزشکی تخصصی و بخشـی از آن به صورت 
مهارتـی اسـت می تـوان بـرای بخـش مهارتـی بـه افراد 
آموزش داد تـا میزان خدمـات عمومی دندانپزشـکی در 

کشـور بیشـتر شـود و هزینه های آن کاهش یابد".
این کارشـناس حوزه سـلامت به وجود انحصار و تعارض 
منافع در این حوزه اشـاره کرد و گفـت: "ظرفیت پذیرش 
در حوزه پزشکی توسـط وزارت بهداشت تعیین می شود 
و امـور وزارت بهداشـت هـم غالبا توسـط پزشـکان اداره 
می شـود، به همیـن دلیل شـاهد تعـارض منافـع در این 
بخـش هسـتیم. بـا ایـن حـال پـس از اینکـه پیشـنهاد 
آموزش پزشـکی بـه وزارت بهداشـت داده شـد، با همان 
مسـئله محدود نگه داشـته شـدن سـهمیه های پذیرش 
مواجـه بودیم. بـا وجـود نیـاز جامعه بـه دندان پزشـک، 
هزینه های گـزاف درمان این بخـش و همچنین کیفیت 
پایین، تنها تعـارض منافع و فقـدان شـفافیت را می توان 

دلیل آن دانسـت".
موسـوی در پایان به علت تمایل دندان پزشکان برای کار 
در بخش خصوصی توضیـح داد: "در حال حاضر مسـئله 
کمبود دندانپزشـک در جامعه مطرح اسـت که بایسـتی 
به اندازه ای دانشـجو پذیرش کـرده و تعداد افـراد آموزش 
دیـده را افزایش دهیم تا بخش خصوصی اشـباع شـده و 
عده ای هم حاضر شـوند تا در بخش خصوصی کار کنند. 
همچنیـن بایسـتی دانشـجو را از اسـاس بـرای خدمات 
دولتی پذیـرش کنیم و حقـوق و مزایای بخـش دولتی را 

برای او شـفاف سازیم".

۲۹هزار دندان پزشک برای ۸۰میلیون ایرانی
با وجود سرانه پایین دندان پزشک در کشور ظرفیت پذیرش دانشجوی دندان  پزشکی کاهش 2۵درصدی داشت

رنا
  ای

س:
عک

کاغذ اقتصادی

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه 

ثبت ملک زرند
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

رسمی سند  فاقد  ساختمانهای 
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  ساختمانهاي  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 

رسمی سند 
موضوع  دوم  هیات   140160319008000574 شماره  راي  برابر 
ساختمانهاي  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
زرند  ثبت ملک  ثبتی حوزه  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر 
مهدیزاده  حسین  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
از  صادره   1223 شناسنامه  شماره  به  اسمعیل  فرزند  گزوئی 

252.60 مترمربع از پلاک  زرند در یک باب خانه به مساحت 
روح  زرند  ادرس  به  13 کرمان  بخش  در  واقع  اصلی   7673
آباد خیابان امام علی کوچه 3 خریداری از مالک رسمی آقای 
منظور  به  لذا  است  گردیده  محرز  احمدآبادی  یزدانی  مهدی 
می  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی 
اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین 
تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و   تسلیم 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  بدیهی  نمایند 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

حسب درخواست وارده شماره 1401/11021/1371 
راوری  کماندار  عباس  آقای   1401/05/09  – و 
خانه(  )جای  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  مالک 
خیابان  خیرآباد  راور  در  واقع  2051-اصلی  از  فرعی   3 پلاک 
امام حسین)ع(بخش 18 کرمان به مساحت 612 مترمربع که 
سند مالکیت آن به شماره الکترونیکی 525073/ب 90 صادر و 
تسلیم گردیده ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی مدعی 
است که سند مالکیت مزبور به علت  جابجایی  مفقود گردیده 

و درخواست سند مالکیت المثنی نموده است ، لذا به استناد 
ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی 
می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق 
میتواند ظرف  باشد  نزد خود می  مالکیت  یا وجود سند  الذکر 
مدت 10 روز پس از انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
راور مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا 
سند معامله تسلیم نماید والا پس از مهلت مذکور سند مالکیت 

المثنی صادر و تسلیم خواهد شد.

برابر راي شماره 140060319012003932 هيات دوم 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای  غلامحسين دادالله پور 
فرزند حسين به شماره شناسنامه 1513 صادره از سیرجان در يك 
باب خانه به مساحت 192/79 مترمربع پلاك 2543 اصلي  واقع 
در مکی آباد بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمد 

مظفری مکی آبادی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 
نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار: شنبه1401/0۵/1۵
 مرتضی کاربخش راوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان راور

شناسه آگهی: 1360498

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/۵/1۵  /  تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/۵/30
محمد آرمان پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1360707

1401/۵/1۵  : تاریخ انتشار نوبت اول  /    1401/۵/30 :تاریخ انتشار نوبت دوم
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك

شناسه آگهی: 13۵8213

آگهی فقدان سند مالکیت 
قنبر مالکی مالک ششدانگ  آقای علیرضا  چون 
واقع در بخش  از 706-اصلی  پلاک 4781فرعی 
45 کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق 
شده ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر 
که قبلا ذیل ثبت50210صفحه 190 دفتر228 املاک  محلی 
جیرفت صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده 
و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق را 
نموده لذا بنا به درخواست نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک 
ماده 120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی 
میگردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا 
نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است (

ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند 
معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت 
اعلام نمایند بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی 
)10روز(هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین 
اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

بنام مالک اقدام خواهد نمود 
جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.

آگهی فقدان سند مالکیت 
پلاک  ششدانگ  مالک  زهرا کریمی  خانم  چون 
 45 بخش  در  واقع  705-اصلی  از  3946فرعی 
کرمان با ارائه دو برگ شهادت شهود تصدیق شده 
ادعا و اعلام نموده اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا 
ذیل ثبت 36725 صفحه 427دفتر 200 املاک  محلی جیرفت 
صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود گردیده و از این 
اداره تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده 
لذا بنا به درخواست نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 
120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی می گردد 

تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می 
باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 
روز مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتباً به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(هیچگونه 
ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط 
و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام 

خواهد نمود .

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.
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عکس نوشت

شرکت ملی صنایع مس ایران در بیانیه ای 
سه بندی توضیح داده که خبر کمک به 
تراکتور صحت ندارد و هیچ مصوبه ای در این 
خصوص در هیئت مدیره شرکت به تصویب 

نرسیده است.
 خبری در روزهای نخست مرداد ماه منتشر 
شد که طبق آن باشگاه تراکتور دو کمک 
۶0 میلیارد تومانی )مجموعاً به مبلغ 120 
میلیارد تومان( از صنایع ملی مس دریافت 
کرد.شرکت ملی صنایع مس ایران اما در 
بیانیه ای  توضیح داده که خبر کمک به 
تراکتور صحت ندارد و هیچ مصوبه ای در 
این خصوص در هیئت مدیره شرکت به 
تصویب نرسیده است. متن این بیانیه به 

شرح زیر است:
شرکت ملی صنایع مس ایران یک شرکت 
سهامی محسوب می شود و هر گونه اخذ 
تصمیم در این خصوص منوط به تصویب 
سهامداران است. در این راستا، شرکت ملی 
مس و هیئت مدیره تاکنون برای پرداخت 
کمک های مالی به تیم تراکتور سازی 
تبریز، تصمیمی اتخاذ نکرده و مصوبه ای 
به امضا نرسانده است؛ لذا با در نظر گرفتن 
همه جوانب و اطمینان از عملکرد شفاف و 
واضح طی این مدت، این مسئله را تکذیب 

می کنند.

رییس دادگستری شهرستان زرند ضمن تاکید 
بر برخورد با افرادی که اقدام به ساخت و سازهای 
غیرمجاز در بستر رودخانه ها کرده اند گفت:سیل 
محصول عملکرد نسنجیده و تعرض برخی افراد 
سودجو به محیط زیست طبیعی است. ابوالفضل 
فرحبخش در حاشیه بازدید از مناطق سیل زده 
شهرستان زرند که با حضور سرپرست دادسرای 
عمومی و جمعی از مسئولان شهرستان زرند 
برگزار شد ،اظهار داشت:ضرورت دارد مسئولان 
ذی ربط در کوتاه ترین زمان ممکن نسبت به 
ساماندهی وضعیت آسیب دیدگان از سیل اقدام 

کنند.  این مقام قضایی در خصوص تعرض به 
حریم و بستر رودخانه ها اعلام کرد:ادارات متولی 
باید نسبت به نظارت حداکثری در این خصوص 
اقدام و از هرگونه ساخت و ساز غیرمجاز در حریم 
رودخانه ها و جاده ها ممانعت به عمل آورده و تمام 
موارد جرم و تخلف را به دادستانی شهرستان 
گزارش کنند. رضا یعقوبی سرپرست دادسرای 
عمومی و انقلاب شهرستان نیز گفت:دادستانی در 
راستای حفظ حقوق عامه با متخلفین و متعارضین 
به حریم رودها و رودخانه ها برخورد جدی به عمل 

خواهد آورد.

فرمانده انتظامی کرمان گفت: در طرح ۳ روزه مبارزه با 
قاچاق کالا انواع کالای قاچاق به ارزش 25۷ میلیارد و 

۳84 میلیون ریال کشف شد.
سردار عبدالرضا ناظری گفت: یکی از اولویت های 
ماموریتی فراجا در سال جاری برخورد قاطع با قاچاق 
کالا است که این مهم برای چندمین بار طی امسال با 
اجرای یک طرح ضربتی در دستور کار پلیس امنیت 

اقتصادی استان قرار گرفت.
او می گوید: طی اجرای این طرح ۳ روزه و با تلاش بی 
وقفه همکارانم فرآورده های نفتی، تجهیزات پزشکی، 
کود شیمیایی، لوازم آرایشی و بهداشتی و برخی اقلام 
خوراکی و مصرفی دیگر که در مجموع ارزش آن ها از 

سوی کارشناسان 25۷ میلیارد و ۳84 میلیون ریال 
برآورد شد کشف و در این رابطه ۳5 متهم دستگیر 

شدند.
سردار ناظری با اشاره به توقیف 100 دستگاه انواع 
خودروی سبک و سنگین، تشکیل 10۷ فقره پرونده و 
دستگیری 114 متهم در رابطه با این کشفیات تصریح 
کرد: اجرای این گونه طرح ها هم راستا با فرمایشات 
مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و به منظور کاهش 
زمینه های تحمیل ضرر و زیان به زیرساخت های 
اقتصادی جامعه و معاش مردم با جدیت تداوم خواهند 
داشت و قطعا با همکاری خوب شهروندان با پلیس 

نتایج ارزشمندتری نیز حاصل خواهد شد

آخرین آسیاب آبی - مازندران

در روستای »دینه سر« دودانگه مازندران 
آقای رضا برزگر کشاورز مازندرانی که تنها 
آسیاب آبی بازمانده در استان مازندران 
می باشد را بازسازی کرده و به همان شکل 
قدیمی فعال کرده و همچنان به صورت 
سنتی و تنها به وسیله آب، فعال و چرخ هایش 

در حرکت است.
 در زمان های قدیم از آسیاب آبی برای خرد 
کردن گندم و سایر غلات و تبدیل غلات به 
آرد استفاده می شد. این آسیاب ها با استفاده 

از سرعت و فشار آب کار می کردند.

تکذیب کمک ۱2۰ميليارد 
تومانی شرکت ملی مس 

به تراکتورسازی

ریيس دادگستری زرند:برخورد جدی در انتظار متعرضان به 
حریم رودخانه هاست

کشف 2۵۷ ميليارد ریال کالای قاچاق در کرمان

خبر

خبر

نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمان 
با اشاره به اینکه در موضوع سیل روزهای اخیر، 2 
موضوع مهم بوده است گفت:جبران هرچه سریع تر 
خسارات سیل و پیشگیری از اتفاقات این چنینی 

در آینده ضروری است.
در  سلیمانی  علیدادی  حسن  الاسلام  حجت 
از زحمات  خطبه های نماز جمعه کرمان افزود:
مسئولان استانی و کشوری در کمک رسانی به 
سیل زدگان روزهای اخیر و حرکت در راستای 

کمک به موقع به مردم تشکر می کنم.
حساس  روزهای  تسلیت  ضمن  همچنین  او 
عاشورای حسینی"  و  "تاسوعا  اسلام  تاریخ 
تصریح کرد:حضرت ابوالفضل )ع( اوج فداکاری 
برای دفاع از حریم امام زمان خود، فداکاری در 
رساندن آب به تشنگان کربلا به ویژه اطفال، دفاع 

از حریم اهل بیت عصمت و طهارت و در یک کلام 
قوت قلب اردوگاه امام حسین )ع( در نینوا بودند.

حجت الاسلام علیدادی سلیمانی با اشاره به اینکه 
در کربلا لشکر "عبیدالله بن زیاد" توانست به ذهن 
مردم زمان مسلط شود و آنان را در اختیار خود 
گیرد ادامه داد: در حوادث کربلا خواص محدود 
نیز  کمک کردند تا افکار عمومی در مقابل امام 

حسین)ع(قرار گیرد.
او بیان کرد: در کربلا 2 عبرت تاریخی اتفاق افتاد 
که برای همیشه سیاهی در تاریخ اسلام گذاشت 
ز آن ها تردید در امامت و امام شناسی و  یکی ا
دومی نبود توانایی در توده های مردم و خواص در 

مقابل هجمه های دروغ بود.
امام جمعه کرمان در خطبه های اول نیز ضمن 
دعوت همگان به رعایت تقوای الهی با بیان اینکه 

باید در کار خیر ورود و از مواجه با کار و اقدامات 
شر پرهیز کرد گفت: خط مستقیم رعایت تقوای 
الهی و رضایت پروردگار در پرهیز از شر و ورود به 

خیرات است. 
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی تصریح کرد: 
قدرت سیاسی در پوشش دولت و حکومت یک 
ابزار است و بستگی دارد در اختیار تفکری که غرق 
در شهوات و ظلم یا در اختیار تفکرات مردمی و 
عبادی که همت آنان اجرای قوانین الهی و دفاع از 

مظلوم است، قرار گیرد.
قعه عاشورا و  ینکه در جریان وا و با اشاره به ا ا
کربلا با این 2 تفکر در دولت و حکومت مواجه 
بودیم و این 2 در مقابل هم صف آرایی کرده بودند 
تصریح کرد: در جریان کربلا با سه خط فکری 

مواجه بودیم.

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  مدیر 
کرمان بر لزوم برنامه ریزی مدون و دقیق برای 
برپایی کنسرت  تاکید کرد و گفت: باید از صدور 
مجوزهای فوری در برگزاری کنسرت  پرهیز 

شود.
محسن روحی در جلسه شورای رسیدگی و 
نظارت بر انتشار و اجرای آثار موسیقایی استان 
کرمان افزود: باید ضعف های این حوزه مشخص 

شود و با کار کارشناسی پیش رفت.
او تاکید کرد: اگر مسائلی در خصوص برگزاری 

کنسرت ها در استان وجود دارد باید برای رفع 
آن ها وارد عمل شد و براساس قانون عمل کرد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان 
با تاکید بر ارزیابی آماری کنسرت های استان 
ز  نسبت به دیگر استان ها اظهار داشت: پس ا
مسئله یابی و رسیدن به راهبردها باید به مرحله 
اقدام برسیم تا بتوانیم سریعتر مشکلات را حل 

کنیم.
او تصریح کرد: با تخلفاتی که در حوزه کنسرت ها 
برگزار می شود برخورد مستند،جدی و مطابق 

قانون باید انجام شود.
روحی ادامه داد: خط مشی برگزاری کنسرت ها 
بر اساس قانون باید مشخص شود و در این 
ارتباط شان، جایگاه و سلیقه مخاطبان نیز مورد 

توجه قرار گیرد.
ره کل فرهنگ و ارشاد  دا ر ا قتدا و بر حفظ ا ا
اسلامی استان در برپایی کنسرت ها تاکید کرد 
و گفت: روند صدور مجوز برگزاری کنسرت ها 
باید به مسیر درست خود برگردد و استانداردها 

رعایت شود.

امام جمعه کرمان: جبران هرچه سریعتر خسارات سيل در این استان ضروری است

مدیرکل فرهنگ کرمان: از صدور مجوز فوری در برپایی کنسرت پرهيز شود

آگهی فراخوان  
 واگذاری یک قطعه زمین آموزشی)اجاره به شرط تملیک( )تجدید( 

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد اجاره املاک و مستغلات تحت اختیار خود را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  )Setadiran.ir(  و با شماره مزایده ۵001003771000004 به صورت الکترونیکی واگذار نماید.

ليست املاک

قيمت پایه اجاره بها )ریال(مبلغ تضمين )ریال(آدرسمساحت مترمربعشماره پلاککاربریشهرستانردیف

آموزشیجیرفت1
قسمتی از پلاک ۷0۳2 فرعی مفروز و مجزی شده  از ۷0۶ اصلی بخش 

45 کرمان
1،9۶۳،000،000۳9،242،400،000خیابان خیبر کوچه 1۶۳5/115

نوبت دوم

1(  برگزاری فراخوان صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند 
فراخوان شامل خرید و دریافت اسناد فراخوان ) در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین 
شرکت در فراخوان )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران 

محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.
2(  کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومی سامانه 

مزایده، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد.
3(  علاقمندان به شرکت در فراخوان می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی 

)توکن ( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند :

مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: 021-41934
اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه ) www.setadiran.ir ( بخش “ 

ثبت نام/پروفایل مزایده گر ” موجود است.
نام و نشانی مزایده گزار :

-مزاید گزار : اداره کل و راه شهرسازی جنوب استان کرمان .
-آدرس: شهرستان جیرفت – حد فاصل سیلو و پلیس راه – بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 

اداره كل راه و شهرسازی جنوب  استان كرمان
-تلفن: 18-03443310۵16، فاكس: 03443311109

      ) 1401 /0۵ 1401             مهلت دریافت اسناد مزایده:) تا ساعت 13 روز چهارشنبه 26/ /0۵ زمان انتشار در سامانه: 18/
    )1401 /06 /10 1401                   آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: )تا ساعت 13 روز پنج شنبه  /06 /10 تاریخ مهلت بازدید: 

  1401 /06 /12 1401/06                        زمان اعلام به برنده:  /12 زمان بازگشایی: 

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:

13
60

77
6 

سه:
شنا

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی( 

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره ۱55/ ج /5 - ۱۴۰۱ م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : 
احیا و بهسازی چاه های آب شرب جنوب و شرق استان کرمان را با برآورد : 13.487.801.600 ریال همراه با 
ارزیابی ساده با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 674.400.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و 
الکترونیکی  تدارکات  از طریق سامانه  را   200100۵963000210 به شماره  و  نفر   1 تعداد شرکت کنندگان  با حداقل 

دولت برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.0۵.1۵ می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز شنبه تاریخ 1401.0۵.22 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز سه شنبه تاریخ 1401.06.01 

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.06.01 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:1۵ روز چهارشنبه تاریخ 1401.06.02 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 14۵6 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و  8۵193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

نگاه دشتهای خشک استان برای نجاتشان به سوی همه ی ماست
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